

## 主席感言 CHAIRMAN'S MESSAGE





本院一向心繫國家,積極參與國家發展,同時致力推動屬校學生多方面認識和體驗中華文化。本月,我們參與了由教育局主辦的「心繫家國」聯校國民教育活動匯演,活動邀得多位嘉賓主禮,包括政務司副司長卓永興 GBS 太平紳士、中聯辦教育科技部部長王偉明先生、教育局局長蔡若蓮博士太平紳士、愛國主義教育工作小組組長李慧琼議員 GBS 太平紳士、本院副主席伍怡先生及其他機構代表,共同慶祝《香港國安法》實施5周年暨香港回歸祖國28周年,並展示本年度的學習成果。

此外,本院舉辦了《中華人民共和國香港特別行政區維護國家安全法》實施 五周年一東華三院聯校教師防罪講座,邀請香港警務處處長周一鳴先生PMSM 及其團隊,與本院屬校教師分享有關學童精神健康、毒品、安全社區、網絡 安全及保護兒童等方面的青年防罪資訊,期望協助教師引導青少年成長,培養 正向思維。

我與董事局成員亦積極參與多項會議與活動,加強與各界持份者的聯繫。本月,我們有幸獲邀出席立法會舉行的周年茶聚,並與其他五間慈善機構的董事局一同參與,又與立法會主席梁君彥大紫荊勳賢 GBS 太平紳士及一眾議員交流社會民生議題,獲益良多。早前,房屋局副局長戴尚誠太平紳士亦出席「爸爸艾粒U」一元朗攸學路簡約公屋項目入伙後的首個住戶父親節活動,深入了解居民生活情況。

本月亦舉辦多項籌募活動,獲社會各界鼎力支持,包括由鳴芝聲劇團演出、本院主辦的「六福珠寶呈獻:東華三院155周年慈善粵劇晚會」已於7月4日假香港演藝學院歌劇院舉行,晚會邀得民政事務總署署長杜潔麗太平紳士擔任主禮嘉賓,支持善舉。此外,「愛心滿東華」免費醫療服務捐助計劃暨慈善晚會啟動禮亦順利舉行,為9月13日壓軸慈善晚會揭開序幕,誠邀各界善長踴躍支持。

本院一直致力為學生提供優質學習環境。月內,於東華三院蔡榮星小學舉行的「張志民郭潤好迎星臺」命名典禮,邀得教育局總專業發展主任(學校領導及專業發展)黃錦麗女士、善長張志民先生、本院副主席曾慶業先生及本院顧問局成員暨己亥年主席兼校監蔡榮星博士BBS太平紳士一同主禮,期望新設施能為學生帶來多元學習體驗。

「2025/2026年度東華三院學生文物保護大使計劃」的同學們即將飛赴四川成都考察及交流,本院特別安排了香港大學中文學院名譽教授丁新豹教授BBS為各位大使講授「古蜀國三星堆文化淺探」,讓同學能在出發前更好的裝備自己;而東華三院傑出學生獎暨香港中學文憑考試優異成績獎頒獎禮亦於月內舉行,以表揚屬下學校成績卓越及富有服務社會精神的學生。

在「50+博覽2025」中,本院屬下萬國、鑽石山及寰宇殯儀館設置展位,展示最新殯儀資訊及即影即有相機體驗,讓大家認識更多本院的殯儀服務,並十分感謝食物環境衞生署助理署長何婉雯女士蒞臨參觀本院展位,並與行政總監蘇祐安先生交流。

最後,我再次呼籲大家積極參與一年一度的東華三院賣旗日,請於8月20日 (星期三)上午踴躍購旗,攜手推動善業!

東華三院何猷啟主席

TWGHs has always kept the country close to its heart by proactively participating in national development, while striving to provide students of our affiliated schools with a comprehensive understanding and experience of Chinese culture. This month, we participated in the "Love Our Home, Treasure Our Country" Joint School National Education Activities Gala organised by the Education Bureau. The event was officiated by distinguished guests including the Hon. CHEUK Wing Hing, GBS, JP, Deputy Chief Secretary for Administration, Mr. WANG Weiming, Director-General of the Department of Educational, Scientific and Technological Affairs of the LOCPG, Dr. the Hon. CHOI Yuk Lin, JP, Secretary for Education, Dr. the Hon. LEE Wai King, Starry, GBS, JP, Convenor of the Working Group on Patriotic Education, Mr. Jonathan NG, Vice-Chairman of TWGHs, and representatives from other organisations. Together, we celebrated the 5th Anniversary of the Implementation of the *Hong Kong National Security Law* cum the 28th Anniversary of Hong Kong's Return to the Motherland, while showcasing the learning achievements of the year.

To commemorate the 5th Anniversary of the Implementation of the Law of the People's Republic of China on Safeguarding National Security in the HKSAR, TWGHs organised the Joint School Teachers Crime Prevention Talk. We invited Mr. CHOW Yat Ming, Joe, PMSM, Commissioner of Police, and his team to share insights on youth crime prevention with teachers from our affiliated schools. The discussion covered topics such as students' mental health, drug abuse, safe communities, cyber security, and child protection, with the aim of assisting teachers in guiding youth development and fostering positive thinking.

Together with my fellow Board Members, I participated in various meetings and activities to strengthen connections with stakeholders from different sectors. This month, we were honoured to be invited to attend the Annual Tea Reception hosted by the Legislative Council, alongside the Boards of Directors of 6 other charity organisations. During this event, we exchanged views on social welfare, community and livelihood issues with the Hon. LEUNG Kwan Yuen, Andrew, GBM, GBS, JP, President of the Legislative Council, and other members of the Legislative Council, benefitting greatly from their valuable insights. Earlier, we were also delighted to invite Mr. TAI Sheung Shing, JP, Under Secretary for Housing, to our "Daddy, I Love You" event - the first residents' gathering to celebrate Father's Day since the occupation of the Light Public Housing project at Yau Pok Road in Yuen Long - to gain an in-depth understanding of residents' lives.

This month, we also organised various fundraising activities that received strong support across different sectors of the community. Among these, the "Lukfook Jewellery Presents: TWGHs 155th Anniversary Charity Cantonese Opera", organised by TWGHs and performed by Ming Chee Sing Chinese Opera, was held successfully on 4 July at the Lyric Theatre of the Hong Kong Academy for Performing Arts. Ms. TO Kit Lai, Priscilla, JP, Director of Home Affairs, officiated at the event to show support for the charitable cause. Meanwhile, we successfully held the Kick-off Ceremony of the "TWGHs Free Medical Services Donation Scheme cum Charity Dinner Show", marking the start of the Charity Dinner Show scheduled to take place on 13 September. We sincerely appeal to everyone in the community for your generous support.

TWGHs has always been committed to providing our students with a quality learning environment. This month, we held the Naming Ceremony of Cheung Che Man Kwok Yuen Ho Star Welcoming Terrace at TWGHs Tsoi Wing Sing Primary School. The Ceremony was officiated by Ms. WONG Kam Lai, Chief Professional Development Officer (School Leadership and Professional Development) of the Education Bureau, Mr. CHEUNG Che Man, the donor, Mr. TSENG Hing Yip, York, Vice-Chairman of TWGHs, and Dr. TSOI Wing Sing, Ken, BBS, JP, Advisory Board Member cum Chairman 2019/2020 of TWGHs and School Supervisor. It is hoped that the new facility will offer students a diverse range of learning experiences.

Students of the "TWGHs Student Conservation Ambassador Programme 2025/2026" will soon travel to Chengdu, Sichuan for a study and exchange tour. In preparation, TWGHs organised a special lecture by Prof. TING Sun Pao, Joseph, BBS, Honorary Professor of School of Chinese, The University of Hong Kong, providing the ambassadors with knowledge on "Ancient *Shu* and *Sanxingdui* Cultures" prior to their departure. This month, we also held the TWGHs Prize Presentation Ceremony for recipients of the Student of the Year Awards cum HKDSE Outstanding Awards, honouring students from our affiliated schools who have demonstrated outstanding academic achievements and a strong spirit of community service.

During "50+ Expo 2025", the International Funeral Parlour, the Diamond Hill Funeral Parlour and the Global Funeral Parlour of TWGHs set up a booth to showcase the latest funeral information. The booth offered instant photo camera experience, enabling the public to gain a better understanding of TWGHs' funeral services. We are grateful to have Ms. HO Yuen Man, Jacqueline, Assistant Director of Food and Environmental Hygiene Department, for visiting our booth and exchanging views with Mr. SU Yau On, Albert, Chief Executive of TWGHs.

Finally, I would like to once again call on everyone to participate in the annual TWGHs Flag Day. Join us in promoting our charitable work by purchasing a flag on the morning of 20 August (Wednesday)!

HO Yau Kai, Orlando, Chairman Tung Wah Group of Hospitals



## 東華三院護理人員會2025年度會員大會暨 52周年會慶聚餐

## 2025 Annual General Meeting cum Annual Dinner for 52nd Anniversary of Union of Nursing Staff of TWGHs

是次晚宴旨在讓醫院的同事增進情誼,相互交流;同時讚揚東華三院護理人員會一直致力凝聚和聯繫本院 屬下醫院的護理人員、維護護理人員的福利、積極提升護理質素,並全力支持本院的籌款活動。

The purpose of the dinner is to strengthen bonds and promote meaningful exchanges among hospital colleagues. Meanwhile, it recognises the Union of Nursing Staff of TWGHs ongoing efforts to unite and connect nurses across hospitals within TWGHs, safeguarding their welfare, enhancing the quality of nursing care, and proactively supporting the Group's fund-raising activities.







東華三院主席何猷啟先生(右六)、副主席楊燕芝太平紳士(右五)、行政總監蘇祐安先生(左六)、東華東院醫院行政總監劉家獻醫生(左五)、東華三院黃大仙醫院醫院行政總監陳允健醫生(右三)、東華三院護理人員會主席劉麗芳女士(左二)及其他嘉賓於晚宴上合照。 A group photo of Mr. HO Yau Kai, Orlando (right 6), Chairman of TWGHs, Ms. Jennifer YEUNG, JP (right 5), Vice-Chairman, Mr. SU Yau On, Albert (left 6), Chief Executive of TWGHs, Dr. LAU Ka Hin (left 5), Hospital Chief Executive of Tung Wah Eastern Hospital, Dr. Frank CHAN (right 3), Hospital Chief Executive of TWGHs Wong Tai Sin Hospital, Ms. LAU Lai Fong (left 2), Chairman of Union of Nursing Staff of TWGHs, and other guests at the Dinner.

3